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ROMÂNIA 

JUDEȚUL  IAȘI 

MUNICIPIUL  PAȘCANI 

CONSILIUL  LOCAL 

 

 

P R O C E S       V E R B A L 

Încheiat, astăzi 23 septembrie 2021, în şedinţa  extraordinară convocată de îndată 

a Consiliului  Local  al municipiului Paşcani 

 

 Ora  09,04  

Consiliul Local a fost convocat de îndată în ședință extraordinară la data 23 

septembrie 2021, ora 09,00, prin Dispoziția Primarului nr. 1117/22.09.2021. Consilierii au fost 

anunțați telefonic și convocați prin poștă electronică. 

Ședința extraordinară începe la ora 09,04, parțial on-line, domnii consilieri locali 

Cristian Rățoi, Olariu Costel-Sorin și Zagan Dan fiind prezenți în sala de ședințe a 

municipiului Pașcani. 

Doamna Jitaru Irina, secretar general al municipiului Pașcani, deschide lucrările 

ședinței extraordinare, convocată de îndată, din 03 septembrie 2021, constatând că este 

legal constituită, din 19 consilieri în funcție, fiind prezenți 10.   

Participă următorii consilieri: 
                       

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL 

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN 

3. CONSTANTINESCU PETRONICA 

4. HALDAN VASILE 

5. NEDELCU GABRIELA 

6. NEMȚANU CONSTANTIN 

7. OLARIU COSTEL-SORIN  

8. PERȚU LILIANA 

9. PLEȘCAN MONICA-VASILICA 

10. PINTILIE CIPRIAN 

11. PRODAN MIHAI-IONUȚ 

12. RĂȚOI CRISTIAN 

13. SPIRIDON MIHAELA-IULIA 

14. STAMATIN COSTEL - online 

15. VÎRLAN MIHAI 

16. ZAGAN DAN 

 
Participarea online are loc prin intermediul aplicației electronice ZOOM. 

Participă la ședința extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Pașcani: dl. Cristian 

Rățoi – viceprimarul municipiului Pașcani care a preluat atribuțiile primarului, întrucât acesta a 
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fost confirmat pozitiv Covid și este în concediu medical, d-na Irina Jitaru-secretar general, 

funcționari publici din cadrul Primăriei Municipiului Pașcani. 

Doamna Irina Jitaru, secretar general, deschide lucrările ședinței extraordinare 

arătând că sunt prezenți 16 consilieri locali, din care 13 în on-line și 3 prezenți în sala de 

ședințe. Lucrările ședinței sunt conduse de domnul consilier Constantin Nemțanu. 

 Domnul Nemțanu Constantin, președinte de ședință, dă citire Dispoziției Primarului 

nr. 1117 din 22.09.2021, privind convocarea de îndată a Consiliului Local al Municipiului 

Pașcani în ședința extraordinară în data de 23.09.2021, ora 09,00, cu proiectul ordinii de zi 

anexa la dispoziție. Precizează că ordinea de zi a fost comunicată către toți consilierii locali și 

dacă sunt de acord va supune la vot. Ordinea de zi a fost aprobată cu 10 voturi pentru: 

 

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. HALDAN VASILE X   

5. NEDELCU GABRIELA X   

6. NEMȚANU CONSTANTIN X   

7. OLARIU COSTEL-SORIN  X   

8. PERȚU LILIANA X   

9. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

10. PINTILIE CIPRIAN X   

11. PRODAN MIHAI-IONUȚ X   

12. RĂȚOI CRISTIAN X   

13. SPIRIDON MIHAELA-IULIA X   

14. STAMATIN COSTEL - online X   

15. VÎRLAN MIHAI X   

16. ZAGAN DAN X   

Se trece la punctul nr. 1 de pe ordinea de zi:  

 

1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea arondării Creşei nr. 1 

Paşcani, la Grădinița cu Program Prelungit nr. 2 din Municipiul Pașcani, Județul 

Iași 

Inițiatorul proiectului de hotărâre – Primarul municipiului Pașcani 

 

 Avizele comisiilor: 

 Comisia economică – aviz favorabil 

 Comisia juridică – aviz favorabil 

 Comisa urbanism – aviz favorabil 

 Comisia învățământ – aviz favorabil 

 

 Domnul Nemțanu Constantin, președinte de ședință, întreabă dacă sunt 

discuții la acest proiect de hotărâre. Acordă cuvântul doamnei Nedelcu Gabriela. 
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 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că este un proiect foarte 

important Pașcani și copiii mici din Pașcani și de aceea consideră că hotărârea, nu 

neaparat că nu este oportună, dar nu este completă. Precizează că nu se poate hotărî 

arondarea unei instituții cum este Creșa la Grădinița cu Program Prelungit nr. 2 printr-o 

hotărâre în care se spune doar atât, că se aprobă arondarea Creșei nr. 2 din municipiul 

Pașcani la Grădinița cu Program Prelungit nr. 2. Precizează că este vorba de implicații 

mai mari, în primul rând economice și ar fi vrut să vadă o analiză a impactului acestei 

arondări. Precizează că trebuie luat în calcul impactul asupra resursei umane pentru că 

în momentul în care arondează cele două instituții de învățământ s-ar putea să implice 

și unele restructurări de personal. De asemenea, precizează că trebuie avut în vedere 

impactul din punct de vedere al patrimoniului, cum se face această arondare, cum se 

face predarea – primirea. Precizează că acestea sunt lucruri care ar fi trebuit explicate, 

chiar dacă ulterior va fi un proiect de hotărâre prin care se va reglementa această latură 

de patrimoniu. Precizează că ar fi trebuit ca astăzi, în ședință, să fi fost prezente cele 

două directoare de la aceste două instituții pentru că dumnealor își cunosc legislația 

specifică și poate că le ofereau niște amănunte foarte importante în ceea ce privește 

arondarea Creșei la Grădinița nr. 2. Precizează că un al treilea aspect care este foarte 

important este că pentru aceste două unități de învățământ este un proiect cu finanțare 

europeană în derulare și care prevede creșterea eficienței energetice și nu numai, 

extinderea celor două instituții, cu sală de mese, cu sală de sport, cu alte cabinete 

funcționale și absolut necesare actului educațional. Precizează că acest proiect este 

semnat, este în derulare și dorește să știe dacă s-a luat legătura cu cei de la Agenția de 

Dezvoltare Regională Nord Est, astfel încât să știe dacă această arondare este corectă 

în acest moment,pentru că este un contract semnat cu două instituții și practic se 

arondează Creșa la Grădinița nr. 2. Precizează că ar vrea să știe dacă există 

metodologia sau normele privind arondarea creșelor către unitățile de învățământ 

preșcolar. Precizează că în principiu este de acord și crede că este firesc ca și Creșa să 

fie în subordinea Inspectoratului Școlar Județean, cel puțin din punct de vedere al 

actului educațional, dar legându-se de aceste 3 aspecte: partea financiară, resursele 

umane, atragerea de fonduri europene-contractul semnat cu fonduri europene, întreabă 

dacă aparatul de specialitate din Primărie poate să îi ofere mai multe amănunte. 

 Domnul Rățoi Cristian, viceprimarul municipiului Pașcani, precizează că s-a 

solicitat prezența la ședință a persoanelor din cadrul aparatului de specialitate, astfel că 

în sală se află doamna Lăbonțu Angelica – director economic al Primăriei Pașcani, care 

va oferi câteva explicații. 

 Doamna Lăbonțu Angelica, director economic, precizează referitor la 

Ordonanța 100 din septembrie 2021 privind posibilitate trecerii creșelor în sistemul de 

învățământ, faptul că atât creșele, cât și cantinele sociale fac parte din capitolul 68 pe 

buget, ceea ce înseamnă asistență socială și până acum legislația specifică aici le-au 

încadrat. Precizează că prin această ordonanță se dorește includerea acestei forme de 

învățământ în capitolul 65 – învățământ pentru a le asigura și lor finanțare de bază. 

Precizează că până acum aferent creșelor și serviciului de asistență a persoanelor, se 
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primește o sumă infimă la începutul anului, inclusă pe buget, de aproximativ 100 de mii 

de lei pe care trebuie să îi împartă între Creșă și servicii de asistență socială. 

Precizează că aproximativ 40 de mii din cei 100 de mii reprezintă suma acordată de stat 

creșelor, iar bugetul total al Creșei este de aproximativ 300 – 400 de mii de lei, iar 

diferența toată vine pe buget local. Precizează că în aceste condiții, prin acestă 

Ordonanță se dorește includerea creșelor în capitolul 65-învățământ și au posibilitatea 

să primească distinct sume de bani din finanțarea de bază așa cum primesc și școlile. 

Precizează că aceasta nu înseamnă că își vor acoperi integral cheltuielile, că va trebuie 

să se susțină de pe partea locală finanțarea complementară. Precizează că din punct 

de vedere juridic, arondarea Creșei înseamnă că își pierde personalitatea juridică și va 

fi sub incidența și coordonarea Grădiniței nr. 2, referitor la personal precizează că nu se 

pronunță și că Inspectoratul va hotărî. Referitor la programul european care se află în 

derulare, precizează că personal crede că nu va fi afectat acest proiect și că nu va fi o 

problemă cu proiectul de finanțare europeană pentru că aici se vorbește despre 

construirea unei clădiri în care să își desfășoare activitatea o creșă. Precizează că în 

proiect este vorba despre infrastructura ca atare și nu are nici o legătură cu faptul că, ca 

și formă juridică Creșe este sub Grădinița nr. 2. Precizează că proiectul se cheamă 

„Creșă și Grădiniță”. Precizează că preluarea și predarea de patrimoniu se va face către 

structura cu personalitate juridică, deci predat Grădiniței nr. 2, fiind pași care pot fi 

realizați la acest mod, simplist și la modul sintetic, iar ceea ce ține de detalii se vor 

vedea pe parcurs. 

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că din punct de vedere al 

resursei umanei, nu se gândea neaparat numai la funcția de director, ci la personalul 

care îngrijește acești copii pentru că dumnealor nu au calificarea necesară conform 

normelor învățământului. Precizează că acestea sunt aspecte care momentan nu se 

știu și probabil se vor aranja în timp. Referitor la contractul cu finanțare europeană, 

precizează că au noroc de faptul că aceste instituții își desfășoară activitatea în aceiași 

clădire numai că, contractul, inclusiv din titul, este „Creșterea eficienței energetice 

Grădinița cu Program Prelungit nr. 2 și Creșa nr. 1”, iar în proiect sunt listele de dotări 

separate pentru cele două instituții. Precizează că dumneaei nu se opune, dar poate că 

ar trebui o pauză de 5 minute pentru a se lua legătură cu cineva de la ADR Nord Est pe 

care să îl întrebe dacă este vreo problemă cu acel contract de finanțare, în urmă 

arondării Creșei la Grădinița nr. 2. Precizează că această Ordonanță permite ca Creșa 

să rămână în subordinea autorității locale sau să fie arondată Grădiniței. 

 Domnul Conache Eduard Cătălin, consilier local, precizează că părerea 

dumnealui este că proiectul de astăzi nu afectează proiectul european, proprietarul 

clădirii fiind tot municipiul Pașcani, iar dacă vor fi necesare modificări, acestea cu 

siguranță se vor putea face pe parcurs. 

 Doamna Lăbonțu Angelica, director economic, precizează că proiectul 

european se desfășoară de către UAT Pașcani, acesta fiind beneficiarul și ce au de 

gând să facă prin acest proiect este clar, că vor să dezvolte infrastructura școlară, 

reabilitare și construcție clădire, cu tot ceea ce înseamnă dotări și utilare ca atare pentru 
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a deservi procesului de învățământ în final. Precizează că după ce se termină 

implementarea proiectului care este la dumnealor, nu are nici un impact vis a vis de 

faptul că este o persoană juridică sau de cine se va folosi de așa ceva. Precizează că 

tot autoritatea locală va răspunde cel puțin 5 ani după faza de evaluare pentru 

îndeplinirea indicatorilor pe acest proiect. Precizează că se poate întreba la ADR pentru 

a se primi un răspuns pertinent și pentru a se lămuri această problemă, dar nu este o 

relație directă la acest moment prin acest proiect cu aceste două instituții. 

 Doamna Pleșcan Monica – Vasilica, consilier local, precizează că încă din anul 

2019, în legea educației naționale apare această precizarre în ceea ce privește 

cuprinderea în ciclul de școlaritate antepreșcolar a copiilor care sunt în perioada de 

vârstă pentru creșă, perioada 1-3 ani, astfel încât și această activitate educațională să 

fie desfășurată de personal didactic calificat în sensul puericultor. Precizează că în iulie 

2020 s-a dat lege de către Ministerul Educației Naționale în care această calificare 

devine obligatorie în condițiile în care această etapă antepreșcolar este cuprinsă în 

legea educației naționale. Precizează că doamnele de la Creșă fie vor face aceste 

calificări, specializări de puericultor, pentru că asta se dorește, astfel încât preșcolarii 

care vin din creșă, să intre în grădiniță în urma unor activități realizate de cadre 

calificate. Precizează că aceasta a fost rațiunea pentru care a venit această ordonanță 

100/2021, astfel încât să fie un continuu de la creșă, învățământ preșcolar și 

învățămțântul primar. Precizează că dumneai consideră că nu le va fi foarte dificil 

pentru că aceste cursuri de puericultor sunt pe o perioadă limitată de timp, doar în 

condițiile în care doamnele vor dori să participe și să facă cu simț de răspundere astfel 

încât personalul să fie calificat.  

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că și dumneaei crede că 

firesc ar fi ca cei de la ADR să nu se opună acestui demers pentru că este un demers 

cerut prin lege și crede că prin act adițional, probabil se vor regla lucrurile. Precizează 

că i-ar fi plăcut să audă un punct de vedere măcar informal pentru că dumnealor dau un 

vot și s-ar putea să greșească și să complice lucrurile. Precizează că este de acord ca 

toți copiii să beneficieze de intervenție educațională timpurie, cu cadre didactice 

specializate și va vota acest proiect de hotărâre.   

Domnul Nemțanu Constantin, președinte de ședință, întreabă dacă sunt alte 

discuții la acest proiect. Nefiind alte discuții, supune la vot proiectul. Cine este pentru? 

Împotrivă? Abțineri? 

 Pentru: 16 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   
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4. HALDAN VASILE X   

5. NEDELCU GABRIELA X   

6. NEMȚANU CONSTANTIN X   

7. OLARIU COSTEL-SORIN  X   

8. PERȚU LILIANA X   

9. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

10. PINTILIE CIPRIAN X   

11. PRODAN MIHAI-IONUȚ X   

12. RĂȚOI CRISTIAN X   

13. SPIRIDON MIHAELA-IULIA X   

14. STAMATIN COSTEL - online X   

15. VÎRLAN MIHAI X   

16. ZAGAN DAN X   

 

Proiectul a fost aprobat. Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: 

 

2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea și completarea Hotărârii 

nr. 98/30.06.2021 privind aprobarea  Programului de activităţi culturale, sportive şi 

educative organizate la nivelul Municipiului Paşcani, în perioada iulie – decembrie 

2021 

Inițiatorul proiectului de hotărâre – Primarul municipiului Pașcani 

 

 Avizele comisiilor: 

 Comisia economică – aviz favorabil 

 Comisia juridică – aviz favorabil 

 Comisia învățământ – aviz favorabil 

  

 Domnul Nemțanu Constantin, președinte de ședință, întreabă dacă sunt alte 

discuții la acest proiect. Nefiind alte discuții, supune la vot proiectul. Cine este pentru? 

Împotrivă? Abțineri? 

 Pentru: 16 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. HALDAN VASILE X   

5. NEDELCU GABRIELA X   

6. NEMȚANU CONSTANTIN X   

7. OLARIU COSTEL-SORIN  X   

8. PERȚU LILIANA X   
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9. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

10. PINTILIE CIPRIAN X   

11. PRODAN MIHAI-IONUȚ X   

12. RĂȚOI CRISTIAN X   

13. SPIRIDON MIHAELA-IULIA X   

14. STAMATIN COSTEL - online X   

15. VÎRLAN MIHAI X   

16. ZAGAN DAN X   

 

Proiectul a fost aprobat. 

 

Domnul Nemțanu Constantin, președinte de ședință, mulțumește tuturor pentru 

prezență și declară închisă ședința. 

 

Ședința se încheie la 09:29. 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                          SECRETARUL GENERAL AL MUNICIPIULUI     

NEMȚANU CONSTANTIN                                 JITARU IRINA 


